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Zápis z 34. zasadnutia Komisie pre správu národnej domény (ďalej len 

„Komisia“) zo dňa 2. decembra 2024 

 

 
 

Spôsob zasadnutia: fyzicky na adrese MIRRI SR, Pribinova 25, 811 09 Bratislava, zasadačka 

Hont a online cez teams (ID schôdze 313 884 545 72) 

 

Prítomní fyzicky: 

- Michal Ilko (MIRRI SR, predseda Komisie) 

- Ivan Liška (MIRRI SR, podpredseda Komisie) 

- Peter Bíro (ccTLD manažér) 

- Michaela Cruden (ccTLD manažér) 

- Ján Gallo (poskytovatelia internetových služieb) 

 

Prítomní online: 

- Milan Csaplar (používatelia internetu) 

 

Prizvaní 
 

- Andrea Božiková (MIRRI SR) 

- Jakub Kubaň (MIRRI SR) 

 

Program: 

 

 

1. Úvod (privítanie členov Komisie, predstavenie zmien na pozíciách členov Komisie, 

predstavenie programu zasadnutia) 

2. Témy výzvy Fondu SK-NIC pre malé projekty na rok 2025 

3. Informácie o agende roka 2024 

4. Rôzne 
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Priebeh zasadnutia: 

Úvodné slovo predniesol p. Ilko, predseda Komisie, ktorý privítal členov Komisie. P. Liška, 

podpredseda Komisie previedol členov Komisie programom, na základe účasti konštatoval 

uznášaniaschopnosť a predstavil nahlásené body programu zasadnutia. Návrhy na doplnenia 

alebo zmenu programu zasadnutia Komisie zo strany prítomných členov vznesené neboli. Do 

bodu Rôzne nebol predložený žiadny návrh programu. Za zapisovateľa bola určená Andrea 

Božiková. 

 

V rámci prvého bodu programu zasadnutia informoval p. Liška prítomných o zmene na 

poste predsedu Komisie, ktorým sa stal p. Ilko, generálny riaditeľ sekcie digitálnej agendy 

MIRRI SR. P. Bíro informoval o novom zástupcovi na strane ccTLD manažéra, ktorou sa stala 

pani Michaela Cruden. 

 

V rámci druhého bodu programu zasadnutia informoval p. Bíro o výzvach Fondu SK NIC 

(ďalej len ako „Fond“). Realizovaných bolo spolu deväť výziev, na budúci rok je naplánovaná 

desiata. O podporu z Fondu sa uchádzalo až 1 200 projektov. Podporených bolo 118 projektov. 

V marci až máji 2024 prebiehala Výzva pre veľké projekty, alokovaná suma predstavovala 300 

tisíc eur, prijatých bolo 205 žiadostí. Témami bolo: E-vzdelávanie, Projekty podporujúce 

digitálnu inklúziu a Smart cities. V októbri 2024 prebehla slávnostná prezentácia úspešných  

projektov, na ktorú boli členovia Komisie pozvaní. Aktuálne dobieha Výzva pre malé projekty, 

na ktorú bola alokovaná suma 100 tisíc eur. Žiadosti bolo možné podať do 15. októbra 2024. 

Prijatých bolo 132 žiadostí. Témami výzvy boli: Inovatívne produkty alebo služby využívajúce 

informačno-komunikačné technológie, Projekty podporujúce e-zdravie s využitím 

informačno-komunikačných technológií, Projekty zamerané na potláčanie falošných správ a 

konšpirácií na internete. Hodnotenie prihlásených projektov by malo byť ukončené 

v prebiehajúcom týždni. P. Bíro poznamenal, že by bolo vhodné schválenie projektov zo 

strany MIRRI SR v období pred Vianocami, aby mohli byť zmluvy s úspešnými žiadateľmi 

podpísané do konca roka 2024. Prezentácia víťazných projektov je naplánovaná predbežne na 

28. januára 2025. Všetky informácie sú dostupné na stránke: https://virtualno.sk/. Na rok 2025 

je predbežne naplánovaná jedna výzva a to Výzva pre malé projekty v období 1. máj až 15. 

jún 2025, na ktorú bude alokovaných 100 tisíc eur. Uvažuje sa o navýšení alokácie na 200 tisíc 

eur. Témami výzvy by mali byť: E-vzdelávanie a Projekty, ktoré využívajú alebo vyvíjajú AI 

k zlepšovaniu života. Na diskusiu je možná tretia téma výzvy. Na výber sú v zásade dve 

možnosti: projekty zlepšujúce informačnú alebo kybernetickú bezpečnosť alebo projekty 

https://virtualno.sk/
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s pozitívnym vplyvom na životné prostredie. P. Ilko reagoval pomenovaním potreby prejsť si 

uvedenú otázku najprv interne. P. Csaplar ocenil výber témy týkajúcej sa AI, navrhol jej 

špecifikovanie na využitie v štáte alebo v štátnych organizáciách. Priklonil by sa k výberu 

témy kybernetickej bezpečnosti. P. Bíro ozrejmil, že druhá téma, tak ako je naformulovaná 

umožňuje prihlásenie sa projektov aj v prostredí štátu, avšak s limitmi dohodnutých 

podmienok výziev na veľkosť subjektu a zároveň skonštatoval, že Fond SK-NIC nie je určený 

na nahrádzanie štátneho rozpočtu, ale najmä pre bežné subjekty. P. Bíro v súvislosti s vládnym 

konsolidačným balíčkom na rok 2025 poznamenal, že zavádzané transakčné bankové poplatky 

sa budú týkať aj bankového účtu Fondu SK-NIC. 

 

V rámci tretieho bodu programu zasadnutia p. Bíro informoval o vývoji domény .sk. Na 

začiatku roka 2024 počty stúpali, nasledovali rôzne stúpania a klesania, momentálne je stav 

stabilný. SK-NIC, a. s. venoval veľa času rôznym reguláciám, ako napr. Smernici NIS 2. 

Transpozícia smernice NIS 2 je na Slovensku veľmi čerstvá. Nie je jasné, čo prinesie národná 

transpozícia smernice do praxe, niektoré pripomienky neboli zapracované. Celý doménový 

sektor spadol do pôsobnosti národnej legislatívy, čo bude mať naňho zásadný vplyv. 

Konzultovaná bola aj legislatíva týkajúca sa e-evidence v gescii Ministerstva spravodlivosti 

SR. Transponovaná bola spotrebiteľská legislatíva, o ktorej komunikoval SK-NIC, a. s. so 

Slovenskou obchodnou inšpekciou a Ministerstvom hospodárstva SR a ďalšie regulácie 

týkajúce sa napr. finančných tokov. SK-NIC, a. s. sa venoval aj priamej podpore 

prostredníctvom vzdelávacích seminárov pre registrátorov (na témy napr.: NIS 2, bezpečnostné 

vzdelávanie, e-marketing, AI). SK-NIC, a. s. sa v roku 2024 stal hlavným partnerom súťaže 

o najlepší web samosprávy: Zlatý erb. Významnou udalosťou roka 2024 bolo uvoľňovanie 

jedno a dvojznakových domén, ako sa to deje aj v iných krajinách, prostredníctvom aukcií. 

Uskutočnilo sa predkolo, po ktorom nasledovala verejná časť, kde sa v balíkoch zhruba po 30-

tich uvoľňujú domény. Dňa 15. novembra 2024 bol vypustený prvý balík, zhruba dve tretiny 

z neho sa zaregistrovali a jedna tretina ostala. Vypustenie ďalšieho balíka je naplánované na 

15. január 2025. Dovtedy sa budú diať niektoré úpravy funkcionalít aukčného systému. Čo sa 

týka témy kybernetickej bezpečnosti, SK-NIC, a. s. sa zapojil ako riadny člen do európskeho 

zoskupenia TLD ISAC. SK-NIC, a. s. sa stal aj členom iniciatívy Národného koordinačného 

centra kybernetickej bezpečnosti a zapojil sa do iniciatívy pre odstraňovanie CSAM. SK-NIC, 

a. s. v rámci prisľúbenej podpory na zlepšenie ochrany životného prostredia vysadil vyše 100 

tisíc stromčekov. Na rok 2025 je naplánovaná regulácia uvoľňovania domén po výmaze 

(podobne ako v ČR), za využitia aukčného systému, tak aby si tieto domény mohol 
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zaregistrovať ktokoľvek. P. Gallo položil p. Bírovi  otázku koľko percent z takmer 472 tisíc 

zaregistrovaných domén má aktívnych DNSSEC. P. Bíro uviedol, že momentálne 55,7 % a 

teda ide o TOP umiestnenie v rámci sveta.  

 

V rámci štvrtého bodu programu zasadnutia položil p. Bíro otázku p. Kubaňovi, či niečo 

špecificky vyplynulo zo zasadnutia GAC (Governmental Advisory Committee) počas 

posledného stretnutia ICANN v Istanbule. P. Kubaň odpovedal, že GAC tento raz nevydal 

právne záväzné Odporúčanie. Diskusia k témam bezpečnosti doménového systému a 

požiadavkám orgánov vymáhania práva pokračuje nejakú dobu s tým, že práca na nich bola 

zastavená na tom, ako sa majú vybavovať konkrétne požiadavky. Nateraz sa nastavil 

indikatívny plán, ako sa má práca na týchto témach znovu spustiť. Kľúčová komplikácia však 

bude otázka certifikácie žiadateľov o údaje. 

 

 

Záver  

P. Ilko ukončil zasadnutie a poďakoval členom Komisie za účasť. 

 


